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Kalendárium, jeles napok, évfordulók 
és ünnepek szeptemberben

Szeptember bővelkedik az em-
lítést érdemlő jeles napokban, 
mind a történelem, mind a vallá-
si ünnepek, mind a népi megfi-
gyelések és a kultúra területén. 
Több ilyen eseménnyel foglalkoz-
tunk már korábbi évek szeptem-
beri lapjaiban. 2022-ben az aláb-
bi jeles napokat emelnénk ki.

Szeptember 5. Móricz Zsigmond 
halálának 80. évfordulója

80 évvel ezelőtt ezen a napon hunyt el 
Móricz Zsigmond magyar író, újság-
író, szerkesztő, a 20. századi realista 
prózairodalom legismertebb alak-
ja. Egyszerű református családból 

származott, szülei sokat küzdöttek 
az élettel. Tanulmányait a debreceni 
református gimnáziumban kezdte, 
a sárospatakiban folytatta, a kisúj-
szállásiban fejezte be. 1899. őszén 
beiratkozott a debreceni református 
hittudományi karra, de csakhamar 
jogász lett, s az egyik debreceni hír-
lap szerkesztőségében vállalt újság-
írói munkát. 1903–1909 között Tisza 
István politikai napilapjában, az „Az 
Újság” szerkesztőségében tudósítá-
sokat írt az irodalmi és tudományos 
társaságok üléseiről, valamint apró 
cikkeket a lap vasárnapi gyermek 
mellékletébe. Jelentékenyebb dolgok-
kal nem bízzák meg. Havi száz korona 
fizetéséből éppen hogy megélt. 

Add már uram az esőt, 
vagy az őszi napsütést!

Embert próbáló tavasz és nyár 
vezeti be az őszt 2022-ben. Volt 
részünk minden szépből, jóból, 
de főleg viharos időkből is., 
Nem túl pozitívak a kilátásaink, 
de a remény hal meg utoljára, 
vagy akár mondhatnánk: már 
csak jobb napok jöhetnek. Em-
beri életeket pusztító járványok, 
szélsőséges természeti jelensé-
gek, hol özönvíz, hol tikkasztó, 
perzselő aszály, politikai viha-
rok, de lett Katonatelepen új 
bölcsődénk, elkezdődött a 441 
–es út szélesítése. és lesz még 
szüreti napi rendezvényünk 
is, számos más kulturális ese-
mény mellett.

Katonatelepi

KÖZÜGYEKKatona Zsigmond
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SZEPTEMBERI SZONETT
Szeptember szép szultánja, Ősz, pompás, buja zsarnok,
Már vár a hódoló táj; a zöld és elviselt
Kaftánú bús tuja mind furcsa dervised,
Mind mélyen hajladoz, s halkan imázva mormog.

Sárga selyemben várnak a szép, hervatag ormok,
Rabnők, kiket elgyötresz, s kik engedelmesek;
S te jössz, puhán s pompázón, s gyűrűfényes kezed
Aranyos reflexétől a tiprott fű is csillog.

Ki gőggel és egykedvűn, de fénylőn s mégis áldva
Ölsz meg mindeneket, hervadás padisáhja,
Köszöntelek e szirtről, leghívebb dervised.

Hatalmas úrkezed ereszd vállamra keggyel,
S ha térdre tör hűs súlya, szólj halkan: most eredj el,
S átkos, dús ajándékul az őszi bút vigyed.
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1908 volt életének sorsdöntő esztendeje, 
mikor A Nyugatban megjelent feltűnést 
keltő elbeszélése: a Hét krajcár. Ezután 
már az egész irodalmi közvélemény úgy 
tekintett rá, mint kész, érett, megállapo-
dott íróra, többé nem tartották kezdőnek. 
A vidék életét a huszadik század magyar 
írói közül először Móricz Zsigmond vonta 
bele élesebb naturalista színezéssel no-
velláiba és regényeibe. Életműve a ma-
gyar kritikai realizmus egyik legnagyobb 
teljesítménye. A magyar széppróza Mó-
riczcal zárkózott fel az európai realiz-
mushoz.

Szeptember 19.  
Tamási Áron születésének 

125. évfordulója

Tamási Áron (született: Tamás János), 
aki Farkaslakán, 1897. szeptember 19-

én ezen a napon jött világra, Kossuth-dí-
jas székely magyar író. Leggyakrabban az 
ún. népi írók közé sorolják. Tamási Áron 
személyiségében a Székelyföld és a régi, 
zárt faluközösség íróját látták – s méltat-
ták elismerésre – már a kortársak – Ba-
bits Mihály, Németh László, József Attila, 
Illyés Gyula is. Történetei szóljanak bár 
különböző dolgokról, mind a szülőföldről 
indulnak, vagy oda kanyarodnak vissza. 
Majdnem minden írása emlékezés és em-
lékeztetés – más és más formában, de a 
személyes vallomás elhitető erejével.

Farkaslaka és a „székek” szellemi éle-
te, erkölcsisége, megélhetési gondja a 
mérce, az összehasonlítási alap, az em-
berség megőrzendő példája. Az embe-
ri létezés kézenfekvő magyarázata és a 
kozmikus rejtelmekbe világító fénysugár. 
A költői értelmű mítosz és a valóság öt-
vözete – a népköltészet lehetetlent nem 

ismerő fordulataival és a kedély gyakori 
változásaival.

Szeptember 21. 
A magyar dráma napja

A Magyar Írók Szövetségének kezdemé-
nyezésére 1984-től minden évben szep-
tember 21-én ünneplik A Magyar Dráma 
Napját, annak emlékére, hogy 1883-ban 
e napon volt Madách Imre Az ember tra-
gédiája című drámai költeményének ős-
bemutatója a Nemzeti Színházban. A mű-
vet Paulay Ede állította színpadra. A nap 
célja, hogy felhívja a figyelmet a magyar 
drámairodalom értékeinek jobb megis-
mertetésére, valamint, hogy ösztönözze 
az írókat újabb alkotások létrehozására. 
A téma mai napokban is fontos üzenetét 
Turai Laura írásába olvashatják lapunk 
kultúra rovatában.

„A Kárpát-medence kincsei” konferencia és bemutató, 
a Kecskemét Város Bora díjkiosztó ünnepsége Katonatelepen
Katonatelep egyik ismert, pa-
tinás intézménye a Szőlészeti 
és Borászati Kutató Állomás, 
bár különböző nevek alatt, és 
más – más felettes hatósá-
gokhoz tartozóan, mindig a 
magyar szőlőtermesztés és 
borászat zászlóshajójának 
számított. Tevékenysége ösz-
szeforrt a szőlőművelés, ter-
mesztés, nemesítés és bor-
készítés tudományával és az 
oktatással is. Több éves ha-
gyomány, így a szüret elején 
egy tudományos konferencia 
megszervezése, rendszerint 
összekötve a „Kecskemét Vá-
ros Bora” és a városi borver-
seny díjainak átadásával, va-
lamint teljes látképet kapnak 
a résztvevők a homokhátsági 
szőlőtermesztés múltjáról és 
jelenéről. 2022-ben a szerve-
zők, mintegy ráhangolódva a 
Petőfi-emlékévre, költőnkhöz 
kapcsolódó előadásokkal is 
készültek. Az előadások főleg 

a 19. század szőlőtermelésé-
ről, szőlő- és búzafajtáiról, a 
kenyérsütésről szóltak, illetve 
bemutatták a Generosa sző-
lőfajta borkészítési technoló-
giájával kapcsolatos legújabb 
eredményeket.

Az idei rendezvény, a jelen-
legi intézményi struktúra sze-
rint, a MATE (Magyar Agrár 
és Élettudományi Egyetem) 
szervezetében, mint Katona-
telepi Szőlészeti Borászati 

Kutató Állomás vállalt orosz-
lánrészt, és a már megszokott 
társelőadók, mint a Szegedi 
Gabonakutató Kft.), a ZKI, 
Kecskemét Önkormányzata 
és természetesen a Borver-
seny lebonyolítója, a Mathi-
ász János Borrend szervező 
és támogató munkájával. A 
Borrend székhelye egyébként 
az Intézet telephelyén van be-
jegyezve, szóval a kapcsolat 
szoros és napi szintű. 

A rendezvény 4 részre tago-
lódott: Város Bora eredmény 
nyilvánosságra hozatal, Kecs-
kemét és környéke borverseny 
eredményhirdetés, tudomá-
nyos előadások az említett 
témakörökben, terményáldás, 
és termékbemutatók szabad-
téren.

Az eseményt megtisztel-
te jelenlétével Mák Kornél, a 
Bács-Kiskun Megyei Önkor-
mányzat alelnöke, Prof. Dr. 
Sztacho-Pekáry István, Kecs-
kemét város alpolgármestere, 
Nyitrainé dr. habil. Sárdy Diá-
na egyetemi docens, a MATE 
Szőlészeti és Borászati Intézet 
vezetője, valamint, a Kato-
natelepet is magába foglaló, 
kecskeméti 14. sz. választó-
kerület önkormányzati képvi-
selője,  dr. Fekete Gábor is. A 
Mathiász János Borrendet Ko-
csis Pál elnök képviselte.

A rendezvény első része:
Szili Gábor, a Mathiász János 

Fotó: Banczik Róbert
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borrend főborásza ismertette 
a helyi borverseny eredményeit

A legeredményesebb terme-
lő a kunszállási Polyák borá-
szat lett 3 arany és 4 ezüsté-
remmel.

A város borának kiválasz-
tása nem volt egyszerű, mert 
két tétel is azonos pontszám-
mal végzett. Egyszer már volt 
példa hasonlóra, ezért megint 
mindkét tétel megkapta a 
Kecskemét város bora címet: 
a Damax Kft. Irsai Olivér és a 
kecskeméti kutatóállomás Ge-
nerosa tétele.

A győztes borok termelői-
nek képviselői rövid ismerte-
tést adta a fajta jellemzőiről 
és készítésnek körülménye-
iről.

A díjátadás után tudomá-
nyos előadásokat hallhattak a 
szép számban megjelent ér-
deklődők

Németh Krisztina szőlő-
termesztésünk múltjáról tar-
tott részletes előadást. A 19. 
században, az 1891-ben kez-
dődött filoxéravész előtt 385 
ezer hektár szőlőterület volt 
az akkori Magyarországon. 

Ezek a területek különleges 
jogi figyelmet kaptak, örököl-
hetők voltak.

Magyarország első szőlőis-
koláját a 19. században ala-
pították 1400 tétellel. Ezek 
közül néhányat Szűcsné Varga 
Gabriella említett, hozzátéve, 
hogy a Katonatelepi Kutatóál-
lomáson jelenleg is gondo-
zunk, fenntartunk több százat, 
fajtagyűjteményben, genetikai 
állományként, szőlőskertünk-
ben, mely egyúttal Mathiász 
János csemegeszőlőinek is 
gyűjteménye.

Matuz János búzanemesítő 
Petőfi-verseket idézve beszélt 
a búzáról és a búzatermesz-
tésről. A 19. század közepén 
jellemzően kézi művelés volt 
jellemző, bár a nagybirto-
kokon már használhatták az 
akkoriban kifejlesztett sorve-
tőgépeket.

Ács Péterné, a Gabonakuta-
tó NKft. munkatársa kóstolót 
is hozott egy valószínűleg Pe-
tőfi korában készítetthez ha-
sonló kenyérből, amit búza- és 
rozslisztből, Generosa borral 
főzött, komlós korpából ké-

szült kovásszal, 18-20 órán át 
tartó kelesztés után sütöttek.

A szabadtéri bemutatókon 
a Zöldségkutató terményei 
mellett csemegeszőlőket, és 
a szegedi Gabonakutató Kft. 
és a Szegedi Sütödék Kft. kí-
nálatból bemutatott sütőipari 
termékeket is lehetett kóstolni 
a díjnyertes borok mellé.

A rendezvényt, a szoká-
sokhoz híven, terményáldás 
zárta, melyet Lacszay And-
rás hitoktató, Katonatelep 
református lelkipásztora mu-
tatott be.

Forrás: magyarmezogazdasag.hu, 
hiros.hu, uni-mate.hu

Összeállította:
dr. Kerényi Zoltán
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Az augusztus 20-a alkal-
mából kitüntetett állami 
díjasok sorában egy ben-
nünket is büszkeséggel 
eltöltő név olvasható: dr. 
Kerényi Zoltán vegyész-
mérnök, a Budapesti Corvi-
nus Egyetem Szőlészeti és 
Borászati Intézetének nyu-
galmazott igazgatója.

Igen, jól gondolják a tisztelt 
Olvasók, hogy a „mi” Kerényi 
Zoltánunkról van szó, lapunk 
felelős szerkesztőjéről. Az 
agrártárca felterjesztésére őt 
Novák Katalin köztársasági 
elnök a Magyar Ezüst Érdem-
kereszttel tüntette ki. Ezt a 
rangos elismerést az indoklás 
szerint a borászat és élelmi-
szerbiztonság területén vég-
zett több mint négy évtizedes 
kiemelkedő kutatói, oktatói és 
szakírói tevékenységével érde-
melte ki.

De lássuk, ki is az az ember, 
aki a Katonatelepi Közügyek 
lapnak a kezdetektől munka-
társa volt, majd évek óta fe-
lelős szerkesztőként az újság 
„atyja”, szellemi vezére, a min-
dig hátralékban lévő szerzők 
noszogatója, a kalendárium 
rovat írója és a kertészeti ro-
vat szerzője.

Budapesten született 1944. 
augusztus 1-jén. Tanulmá-
nyait a fővárosban végezte. 
A Dob-utcai, illetve a Rotten-
biller-utcai Általános Iskolába 
járt, majd 1958 és 1962 kö-
zött a Madách Imre Gimná-
zium diákja volt. 1968-ban a 
Budapesti Műszaki Egyetem 
Vegyészmérnöki Karán szer-
zett diplomát, később a Ker-
tészeti Egyetemen dr. univ., 
majd 1990-ben az MTA Tudo-
mányos Minősítő Bizottságá-

nál mezőgazdaság tudomány 
kandidátusa címet szerzett. 
Tanulmányai végeztével ma-
radt a BME Vegyészmérnöki 
Karán, három évig az intéz-
mény tudományos segédmun-
katársa volt. Ezt követően 
1971-től 2013-ig, nyugdíjba 
vonulásáig egyetlen munka-
helyen dolgozott. Az Országos 
Szőlészeti és Borászati Kutató 
Intézetnél (később BCE Sző-
lészeti és Borászati Intézet 
Kecskeméti Kutató Állomás, 
majd NAIK Szőlészeti és Bo-
rászati Kutatóintézet Kecske-
méti Kutatóállomás, a Buda-
pesti Corvinus Egyetemhez 
tartozó intézet, napjainkban a 
MATE Kutató Állomása) végig-
járta a ranglétrát: először tu-
dományos munkatárs, később 
osztályvezető, majd főosz-
tályvezető, azután igazgatóhe-
lyettes, laborvezető, végül két 
évig a kecskeméti kutatóál-
lomás igazgatója volt. Főbb 
kutatási területei: borászati 

analitika, borászati analitikai 
módszerek fejlesztése, vala-
mint az aszúképződés kémiai 
hátterének tisztázása. Címze-
tes egyetemi docens, tanított 
a Kecskeméti Főiskolán és a 
Károly Róbert Főiskolán is.

2009 óta az Igazságügyi 
Szakértői Kamara tagja, 
borászattal és élelmiszer-
biztonsággal kapcsolatos 
ügyekben igazságügyi szak-
értői feladatokat lát el. Négy 
kötet fejezetszerzője; több 
termékszabadalom – Am-
pelos vermut, Vitis üdítőital, 
Kristály Keserű üdítőcsalád 
– társtulajdonosa. A Magyar 
Borakadémia, az Országos 
Borszakértő Bizottság és a 
Mathiász János Borrend tag-
ja. Kimagasló szakmai tevé-
kenységéért több kitüntetést 
is kapott: Bács-Kiskun Me-
gye Tudományos Díja (2000), 
Kocsis Pál-díj (2005), Mathi-
ász János-díj (2009). Gazdag 
szakmai életút ez. Gazdag 

élettapasztalattal. Részben 
talán ennek is köszönhető, 
hogy végtelenül toleráns, az 
esendő emberi gyarlóságot 
nem kárhoztatja, nem dü-
höng miatta, hanem megér-
tő, bölcs humorral szemléli. 
Igazi TANÁR, a szó legneme-
sebb értelmében. Úgy oktat, 
magyaráz beszélgetés köz-
ben vagy írásaival is, hogy a 
kevésbé iskolázott ember is 
megérti. Több nyelven beszél, 
érettségizett latinból (szerin-
te ez a ma már holt nyelv az 
alapműveltség része), nyelv-
vizsgája van németből, fran-
ciából és angolból, de – ahogy 
mondani szokták nem lehetne 
eladni - oroszul sem. Az iro-
dalom, történelem, politika, 
filozófia és művészetek terén 
is rendkívüli a műveltsége, /
régen azt mondták volna róla, 
hogy polihisztor/. Ennek elle-
nére – vagy talán éppen ezért 
– végtelenül szerény, nem hi-
szi, hogy csalhatatlan, ha kell, 
meggyőzhető, ha kell, utána 
néz annak, amiben nem bizo-
nyos, s ma sem rest új isme-
reteket szerezni.  

Mindemellett példás édes-
apja ma már felnőtt két gyer-
mekének, példás nagyapja 
unokájának és vélhetően pél-
dás férj is, hiszen feleségével, 
akivel 60 év óta ismerik egy-
mást, nemrégiben ünnepelték 
50. házassági évfordulójukat.

Összefoglalva: nemcsak 
kiváló szakember, de kiváló 
ember is a Magyar Ezüst Ér-
demkereszt kitüntetettje.

Szívből gratulálunk a lap 
kiadója, szerkesztőbizottsága 
és olvasói nevében is.

                                                                                                        
Lejegyezte: Kovács Klára

Gratulálunk!

Szerkesztőségi értesítő
Eredeti terveink szerint 
szeptemberi számunkban 
szerettünk volna egy riportot 
elhelyezni, melyet Kisberk 
Hellával, a Mathiász János 
általános iskola újabb 5 évre 
kinevezett intézményveze-
tőjével készítettünk, de ez 
technikai okok miatt, a kö-
vetkező, októberi lapunkban 
fog megjelenni. 

Most ezúton értesítjük 
minden, az iskolát most lá-
togató, vagy a jövőben ide 
beiratkozó diák szüleit, hogy 

Kisberk Hella 10 évi vezetői 
munkáját folytatni kívánva, 
megpályázta a vezetői állást 
újabb 5 évre, és a pályázatot 
megnyerte. 

Eddigi munkáját nagyra ér-
tékelve, bízunk benne, hogy 
az iskola színvonala, az is-
mert nehézségek ellenére, 
tovább fejlődik, környezete 
szépül, és még többen tud-
nak innen tovább lépni a 
felsőoktatásba, tudnak ér-
vényesülni választott életpá-
lyájukon.
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Kedves választókerületi la-
kosok!

Hamarosan itt van október 
1. és Katonatelepen megkez-
dődik a szüreti nap. A tavalyi 
rendezvény nagyon jól sike-
rült, így az idei évre is hason-
ló programmal készültünk. 
Felhívom a figyelmet, hogy 
a szüreti mulatság, most a 
Sportpálya mögötti részen 
kerül megrendezésre. Ennek 
oka, hogy az új játszóteret, 
valamint a Streetball pályát 
és műfüves focipályát is tud-
ják használni a gyerekek.  A 
terveink szerint a jövőben ez 
lenne az új helyszíne a szü-
reti napnak. A szüreti nap 
egy névadással, sportpálya 
kereszteléssel kezdődik. El-
hunyt idősebb Tóth Viktor volt 
a Katonatelepi sportpálya első 
megálmodója. Az Ő kezdemé-
nyezésére alapult a Katona-
telepi Sportegyesület. Egyéb-
ként a kosárlabdában eltöltött 
hosszú szakmai munkája, 
sport szeretete, a katonatelepi 
közügyek iránti fáradhatatlan 
érdeklődése is méltóvá teszi 
arra, hogy az ő nevét viselje 
a katonatelepi sportpálya. Az 
új elnevezés: Id. Tóth Viktor 
Sport és Szabadidő Centrum.

A névadási ünnepséget kö-
vetően 12:00 órakor kezdődik 
meg a Kakasfőző fesztivál és 
a Lovaskocsis felvonulás. A 
2021-es őszköszöntő nagy 
újdonsága volt a Héjas János 
által szervezett kakasfőző 
fesztivál. A nagy érdeklődés-
re és sikerre tekintettel az 
idei évben is meghirdetjük a 
Kakasfőzést. Várjuk hát a je-
lentkezőket (telefonszám: 06-
30-239-24-09)

A katonatelepi hagyományo-
kat megtartva délben indulnak 

a lovaskocsik. A kocsikat kísé-
ri a Csipkefa zenekar tánccal 
és muzsikával.  A kocsik a 
sportpályától indulnak. A fo-
gatok két helyen állnak majd 
meg, ahol sütemény és inni-
való várja a lakosokat. Az első 
állomás a Kocsis Pál utcán a 
régi Ferkó kocsma előtt lesz, a 
második pedig a Rezeda utca 
36. előtt, ahol Pogány Mihály 
várja az érkezőket és látja 
őket vendégül. Természetesen 
az idei évben is szerepelni 
fognak a Corvina óvoda és a 
Mathiász János általános is-
kola növendékei és nem ma-
radhat el a tombola sem. A 
tombola során a bevételt az 
idén az óvodának gyűjtjük. A 
gyerekeket kültéri fajátékok 
várják, lesz délutáni mozi, és 
ott van a jól bevált játszótér 
is. Az est fénypontjaként pe-
dig Krisz Rudi lép fel, majd őt 
követi D.J.-ként Hájas Barna-
bás és Hajagos Csaba.

Szeptember 24-én kerül 
megrendezésre a Borbási 
Falu nap is, ahol azonban a 
kakas helyett pacal és mar-
hapörkölt fő majd a bográ-
csban. A rendezvényt a ré-

szönkormányzati keretből, az 
e célra támogatást kért és 
kapott a „Falu-és Tanyabejá-
ró” Alapítvány közvetítésével, 
a kecskeméti önkormányzat 
finanszírozza. Ennek köszön-
hető, hogy a borbási lakosok 
az ebéd teljes menüsorát 
(pörkölt, burgonya, savanyú-
ság, kenyér és mellé sör vagy 
üditő) díjmentesen fogyaszt-
hatják el. Ugyanakkor min-
denki – a máshonnan érkezők 
is – kocsikázhatnak, élvezhe-
tik a programokat, a gyerekek 
pedig például a csúszdás lég-
várat és a többi játékot ugyan-
csak díjmentesen. A Program 
részletes ismertetése Kovács 
Klára cikkében olvasható.

A sok szórakozás után tér-
jünk a munkára. Az utolsó 
lépés van hátra, ahhoz, hogy 
az Irsai Olivér utcán az út ki-
vitelezése megkezdődjön. Az 
építési engedély már megvan, 
az jogerős.    Az aszfaltos út 
megépítése 55 millió forint. 
Ez önerős konstrukcióban 
valósul meg, ami azt jelenti, 
hogy felét (27.500.000 Ft-
ot) a város, a másik felét az 
utcaközösség fizeti. A rájuk 

eső 27.500.000 Ft 41 egyen-
lő részre oszlik. A burkolni 
kívánt út hossza 500 méter, 
ebből a Vadalmától a Jege-
nyefára eső rész 160, a többi 
rész 340 m. Az Irsai Olivér 
utca építésének szervezését 
tavaly nyár végén kezdtük el, 
és most ott tartunk, hogy ok-
tóber végén, november elején 
már a kivitelezés kezdődik. 
Nagy eredmény ez, hogy még 
az idei évben bekerült a költ-
ségvetésbe. Nagy eredmény 
az is, hogy mindent kellően 
előkészítettünk, így a mun-
kák a fentebb jelzett időben 
megkezdődhetnek.  Tudni 
kell, hogy egy ilyen önerős 
útépítés még akkor is el tud 
húzódni évekig, ha az utca-
közösség részéről az öne-
rő rendelkezésre áll. Azért 
sietettük, hogy még az idei 
évi költségvetésben benne 
legyen az útépítés, mert az 
árak gyors emelkedése miatt 
jövőre nem biztos, hogy meg 
tudnánk csinálni. Már csak az 
október 10-i bizottság ülés és 
az október 13. közgyűlés van 
hátra és indulhatnak a mun-
kálatok. 

Kisebb léptékű eredmény, 
de nagyon fontos eredmény, 
hogy Vacsihegyben az úgyne-
vezett Búrdaköz is megkapta 
a mart aszfalt borítást, Illetve 
helyenként az út sekély kátyú-
zása is megtörtént. 

Havi számvetés

Dr. Fekete Gábor
önkormányzati képviselő

KATONATELEPI KÖZÜGYEK

Kiadó: Falu-és Tanyabejáró Alapítvány (6000 Kecskemét, Talfája tanya 40.)
Felelős kiadó: Kovács Mária Klára kuratóriumi elnök

Alapító szerkesztők: ? id. Tóth Viktor, Borsos Mihály, Kisberk Hella
Felelős szerkesztő: dr. Kerényi Zoltán; Olvasószerkesztő: Kovács Klára

Rovatvezetők: dr. Kerényi Zoltán (Kertünk-házunk), Kisberk Hella, Marsa Tímea (Oktatás, óvoda), Szentesi Zoltán, 
Kovács Péter(Sport), Laczay András, dr. Finta József (hit és erkölcs),  dr. Serfőző Katalin,  

Baksa-Nagysolymosi Andrea (Egészségügy), Makai Krisztián (Vállalkozás),  Turai Laura  (kultúra),  
Lázár János (Kecskemét Katonatelepi Ifjúságáért Alapítvány), Héjjas János (Polgárőrség), Kovács Klára (Közélet)

Nyomdai munka: Pendeprint Kft. Nagykőrös. Készült 1100 példányban

A végleges program: 
11.00  A sportpálya Id. Tóth Viktor Sport és Szabadidő 

Centrumra történő elnevezése.   
12.00 Chicken Food Kft. kakasfőző versenye
12.00 Lovaskocsis felvonulás
12.00 Old Angels Band zenekar fellépése
14.15  Dr. Fekete Gábor köszöntője
14.30  Mathiász János Általános Iskola és Corvina Óvo-

da bemutatója
15.00 közösségi mozi (90 p)
16.30 Kakasfőző díjátadás – Közös vacsora (150 adag)
17.00 Csipkefa zenekar
18.00 Tombolasorsolás
19.00 Krisz Rudi (30 perc)
19.30–24.00 D.J. Hajagos Csaba és Hájas Barna
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A katonatelepi lakosok régi 
vágya teljesül azzal, hogy a 
háziorvosi rendelés teljes ren-
delési időben folyik, továbbá, 
hogy a rendelési idő alatt a 
gyógyszertár is nyitva tart. 

Kívánom, hogy érezze jól 
magát Katonatelepen kedves 
kollégám és asszisztensnője! 
Élvezzék a katonatelepi em-
berek ragaszkodó szeretetét, 
megbecsülését. 

A gyógyszertár 
nyitvatartási ideje: 

Hétfő:     8.30–12.30
Kedd:   13–17

Szerda:    8.30–12.30
Csütörtök:  13–17
Péntek.   8.30–12.30
Szombat, vasárnap zárva
Telefon: 06/76-323-188

Felnőtt háziorvosi rendelés: 
Dr. Serfőző Katalin háziorvos

Tóthné Kovács Tímea  
közösségi ápoló

Kohutné Meggyesi Katalin 
asszisztens

Hétfő:     8–12
Kedd:   13–17
Szerda:   8–12
Csütörtök:  13–17
Péntek:    8–12

A rendelőt a rendelési idő 
előtt fél órával nyitjuk. Előre 
e mailben egyeztetett doku-
mentumok átvehetők az ápo-
lónőnél. 

Telefon: 06/76-471-428
Hétköznap 12-13 óra között 

hívható. Rendelési idő alatt 
kérjük, csak sürgős esetben 
telefonáljanak. 

Dr. Serfőző Katalin 
06/30-358-7967

E-mail: katonatelep.recept@
gmail.com

A rendelő és környékének 
tisztaságát Danka Katalin ta-
karítónk biztosítja. 

Vigyázzunk egymásra!

A katonatelepi orvosi ren-
delőben 2022. szeptember 01-
től a gyermekorvosi ellátásban 
változás történt.

Örömmel értesítünk min-
denkit, hogy a katonatelepi 
házi gyermekorvosi praxis be-
töltésre került 2022. szeptem-
ber elsejétől. Felhívjuk figyel-
müket, hogy a rendelési idők 
változtak:

Gyermekorvosi  
rendelési idő

Hétfő    8–12 óra
Kedd  14–18 óra

Szerda  10–12 óra
Csütörtök  16–18 óra
Péntek    8–12 óra

Csecsemőtanácsadás:
Szerda    8–10 óra
Csütörtök  14–16 óra

Időpontot kérhetnek telefo-
non vagy e-mailben. 

Az e-mail-cím változatlan: 
katonatelep.rendelo@ 

alapellatas.hu
Telefon: 76/471-053  
(rendelési időben)

Mobil: 70/3485545 (8–18 óra)
Kérjük, csatlakozzanak  

Facebook-oldalunkhoz is!

Köszönjük a bizalmukat!
Dr. Svorenj Gábor  

csecsemő- és gyermekorvos, 
neonatológus

Bemutatkozás: 
2022. szeptember elsejétől 

a Katonatelepi házi gyermek-
orvosi rendelést dr Svorenj 
Gábor fogom ellátni asszisz-
tensemmel, Dávid Orsolyával. 

Gyermekorvosi pályafutáso-
mat 34 éve kezdtem, 2012-ben 
a Bács-Kiskun Megyei Kórház 
Csecsemő- és Gyermekosztá-
lyán főorvosi kinevezést kap-
tam. 2014-ben neonatológia 

(újszülött gyógyászat) szak-
vizsgát tettem, ezt követően 
a Bács-Kiskun Megyei Kórház 
Gyermekosztályán osztályve-
zető- helyettesi feladatokat 
láttam el. 2 évig a Kalocsai te-
lephelyen osztályvezető főor-
vos voltam. 

Orsolya 2006 óta dolgozik 
gyermekápolóként, gyermek 
intenzív osztályos munkában 
10 év tapasztalatot szerzett, 3 
gyermek édesanyja.

Köszönjük, hogy megtisztel-
nek bizalmukkal!

Dr. Svorenj Gábor

Dr. Serfőző Katalin
Katonatelep háziorvosa

A magyar dráma napja a 
magyarországi és határon 
kívüli, magyar drámairoda-
lom ünnepe.

1883  szeptember 21-én 
tartották Madách Imre: „Az 
ember tragédiája” című drámai 
költeményének ősbemutatóját, 
a Nemzeti Színházban, Paulay 
Ede rendezésében. 1984-ben 
kezdeményezte a Magyar Írók 
Szövetsége, hogy ennek évfor-
dulóján legyen a magyar dráma 
napja – olvashatjuk a wikipédi-
án.  Az alkalom kapcsán most 
egy másik, Kecskemét szülött-
jeként hozzánk közelebb álló 
drámaóriást idézünk meg Ka-
tona József személyében.

Az antik ember a drámában 
ismert önmagára: Szophoklész 
Oidipuszában, Euripidész Mé-
deia-jában, ahogy sok-sok más 
isteni és félisteni személyi-
ségben, sorsban. Tapasztalta, 
hogy földi élete valamiképpen 
párhuzamos árnyképe a mi-

tológiai, vallási jeleneteknek. 
A keresztény ember pedig az 
ős-drámát Jézus születésében, 
a karácsonyban és halálában, 
a húsvétban élte meg. Ebben 
mintegy ráhangolódott gyer-
mekként az örökkévalóságra, 
ahogy haldoklóként a megsem-
misülésen túli mennyei föltá-
madásra.

A kecskeméti Katona József 
színház is nevében büszkélke-
dik a legnagyobb magyar drá-
maíró zsenialitásával. Ezen 
belül mondhatni, egyetlen tra-
gikus történettel, a Bánk bán-
nal. Katona egyéb művei szinte 
eltűnnek, megsemmisülnek a 
nagy mű árnyékában. Ahogyan 
Shakespeare- darabok eseté-
ben, a Bánk bán is több „kiska-
liberű” előzmény feldolgozása.  
(Egy ismeretlen osztrák szerző 

történetét írta át Katona, szó-
szerinti átvételekkel.) Katona 
Bánk tematikájában az embe-
riség egyik leghatalmasabb, de 
leginkább veszélyben lévő mo-
tívumát, az istenhiten alapuló 
hazaszeretetet egyetlen vég-
zetes szerelembe sűríti, mely a 
felszínre törvén feláldozza ön-
magát. E dráma a magyarság 
harcának, megmaradásának 
örök szimbóluma lesz min-
dig is. Bánk nemes, hősies, de 
hiszékeny, lobbanékony alak-
jában népünk ezeréves múlt-
ja-jelene tárul elénk. Melindá-
ban összpontosul az asszonyi 
hűség egyfajta gyámoltalan 
esetlenséggel párosulva. A 
dráma megrendítő tanulsága, 
hogy hiába a nagyszerű ember-
pár jellemessége, rendkívüli 
hűsége, a mindenre elszánt 

gonoszság és romlottság még-
is közéjük férkőzik (Biberach 
és Ottó ördögi személyében), 
miközben egy idegen hatalmi 
központ (Gertrudis) rángatja a 
főszereplők bábfiguráit. 

Ahogy a görög drámában az 
aktuális történelmi szereplők, 
úgy ismerhetünk mi is ma-
gunkra a Nagyúrban. 

Európa új trendjei, hagyo-
mányromboló ideológiája fé-
regként rágja szét kulturális és 
nemzeti örökségünket, ha nem 
vigyázunk. A háborúpárti nagy-
tőke rémuralmát éljük, s előt-
tünk áll a választás a Bánk-báni 
tragédia homlokterében, hogy a 
Biberachok közé állunk-e, vagy 
pedig a hazaszeretetet és ke-
resztényi hűséget képviselő 
Melindák és Bánkok táborába. 
Mert Jó és Rossz örök drámája 
most is zajlik, s meg kell küzde-
nünk a katarzisért.

Turai Laura

Örök dráma

Változások a háziorvosi rendelő működésében
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– Azt azért elismerheted, hogy 
végre megint szerencsénk volt, 
Ferikém!

– A szerencse az lenne, ha 
egy pillanatra behunynám a 
szemem, és mire kinyitnám...

– A saját ágyadban ébrednél 
föl Katonatelepen, a kutyád a 
bal kezedet nyaldosná, és az Ildi 
képét nézegetnéd könnyekkel a 
szemedben...

– Na, ebből elég!
– Ááá!
– Megérdemelted!
– Te betörted az orromat, Feri!
– Csak épphogy meglegyin-

tettelek.
– Dől belőle a vér.
– Nesze, itt egy zsebkendő!
– Kössz! Nagyon fáj!
– Legközelebb tegyél lakatot 

a szádra!
– Ha nem kárognál állandó-

an...
– Nem károgok, csak...
– Haza akarok menni!
– Akarsz még egyet?
– Nem, dehogy is! Álljá’ már 

le! Na, de tényleg, ha nem jön-
nek ezek a marhapásztorok 
arra, akkor szomjan halunk. Hú, 
de vérzik! Van még egy zseb-
kendőd?

– Tessék, de ez az utolsó.
– Kössz. Hiába a nagy kincs, 

amit találtunk...
– Találtam!
– Most nem mindegy?
– Egyáltalán nem mindegy, Ti-

bor! Ha nem szakad be alattam 
a föld, akkor nincs kincs.

– Jól van, na, edd meg a kin-
csedet!

– Nem tudom megenni, mert 
ezek a húzott szeműek az utolsó 
tallérig elvettek mindent.

– Jó, de cserébe azért külön 
lakosztályt kaptunk, meg jó sok 
kaját.

– Ezt a meszeletlen falú, hul-
lámlemezzel fedett vályogviskót 
nevezed te lakosztálynak? Át 
lehet látni a tetőn. Jön egy na-
gyobb eső, és úszik minden.

– Ráférne egy festés, az igaz.
– Úgy van, fesd ki! Ahogy eze-

ket elnézem, biztos tele vannak 
diszperzittel. Hátha visszaadnák 
érte az egyik aranytányért.

– Tudod, mit, Feri? Menjünk, 
sétáljunk egyet. Olyan szépek 
ezek a hegyek!

– És aztán?
– Hátha eszünkbe jut valami.
– Jó, felőlem mehetünk.

– Ilyen tájat azért nem látsz 
Kecskeméten, Ferikém.

– Bárcsak látnám már azt, 
amit nem láthatok! Na, tessék, 
ehelyett ezeket a kalácsképűe-
ket nézegethetem. Megint itt van 
egy. Úgy vigyorognak, mintha 
valaki rájuk varrta volna a mo-
solyt.

– Csak kedvesek akarnak 
lenni.

– Ennyi aranyér’ meg ezüstér’ 
lehet, hogy én is kedves tudnék 
lenni. Csak úgy lenyúlták az 
egészet, el se’ hiszem. Pedig az 
árából kétszer is haza tudtunk 
volna menni, sőt!

...
– Azta, micsoda sztráda! Itt a 

hegyek között. Nem semmi!
– Hát, igen. Ilyen sincs ott-

hon.
– Most jön az, hogy elkezded 

szidni a 441-est?
– Nem, nem szidom. Mialatt 

itt bóklászunk a vadkeleten, 
biztos legyalulták már, és négy 
sávon lehet repeszteni rajta.

– Ki tudja, akár ez is lehet, 
he-he. Amióta elkerültünk ott-
honról, elég kevés hír jut el hoz-
zánk. Hónapok óta nem láttam 
már internetet.

– Nagy kár, Tibor, nagy kár! 
Kénytelen vagy a valósággal 
foglalkozni. Tényleg, nem idén 
voltak a választások?

– Most, hogy mondod. Rá 
se’ kerestem, amikor még volt 
netünk az üzbégeknél. Valahogy 
eszembe se jutott.

– Na, látod ez egy percig se’ 
hiányzik. Ez a folytonos vesze-

kedés, hogy ki kivel van? Meg ki, 
kire szavaz. A második szom-
szédom nem köszön, mert egy-
szer rosszat mondtam az egyik 
államtitkárról. Egyébként úgy is 
mindegy, hogy ki nyert. Az egyik 
a bal zsebemre pályázik, a má-
sik meg a jobban kotorászik. 
Minek ez a választási színjáték? 
Dobjanak be pár nevet egy ka-
lapba, és, akit kihúznak, az le-
gyen főnök, amíg él.

– Volt már itt királyság, és az 
se jött be.

– Van, ahol bejön. Ott vannak 
például az angolok. Amióta az 
eszemet tudom a Bözske vezeti 
az országot, mégis elvannak va-
lahogy.

– Hát a Bözsi néni jól kibérel-
te azt a helyet, az már biztos.

– Volt itt Kecskeméten még 
valamikor kilencvenháromban, 
vagy kilencvennégyben, nem 
emlékszek már pontosan. Zöld 
kosztümben volt. Tudom, mert 
az Ildinek nagyon megtetszett, 
és csináltatott is egyet a varró-
nővel. Tudod, a Gittával.

– Tudooom! Ismerteeem. He-
he.

– Mi? Te...
– Bizony!
– Te disznó!
...
– Nézd már itt egy ponyvás 

kisteher. A sofőr ott brunyál a 
túloldalon. Ugorjunk a platóra! 
Hátha jófelé megy.

– Miii? Te nem vagy százas, 
Tibor! Ezek a húzások nem 
szoktak bejönni.

– Gyere már! Csak elvisz 

valami civilizáltabb városba. 
Onnan meg keresünk egy buszt 
vagy egy vonatot, és meg se’ ál-
lunk hazáig.

– Nem tűnik jó ötletnek, de 
legyen. Húzz már be, Tibor!

– Beee.
– Igen, be.
– Én nem mondtam semmit.
– Beee.
– Ez meg mi? Egy birkákkal 

teli teherautóba ugrottunk be?
– Beee. 
– Gratulálok!
– Itt legalább okosnak érezhe-

ted magad, Ferikém.
– Igazad van, semmi különb-

séget nem veszek észre közted 
és a gyapjas haverjaid között.

– Jól jönne neked egy fröccs.
– Az jól! Ha egyszer haza-

érünk, az első utam a Hobbiba 
vezet, az egyszer biztos.

– Oh, a Hobbi. Úgy hiányzik, 
mint muslincának az érett ba-
rack.

– Mik vannak? Egy költővé 
vált szobafestővel ülök a birkák 
között, egy ki tudja hova tartó 
kisteherautó platóján.

– Te, Feri, úgy szúrja valami a 
seggemet. Figyelj már, a farzse-
bembe’ maradt egy kis lámpa a 
kincsből, amit találtál.

– Dörzsöld meg, hátha kijön 
belőle a szellem!

– Van valami a talpára írva, de 
nem tudom kibetűzni.

– Add csak ide! ... MADE IN 
CHINA.

– Ennyit a nagy kincsről, he-
he.

Wesz Péter
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Hatházi Róbert (H. R.): Már 
egészen kisgyermek korom-
ban azt mondtam, vagy pap 
leszek, vagy mozdonyvezető. 
Akasztón születtem, sok időt 
töltöttem az ottani plébáni-
án, rendszeresen ministrál-
tam. Nyolcadik után vendég-
látó ipari szakközépiskolába 
mentem. A papi hivatás utáni 
vágyam ott kissé háttérbe 
szorult, és csak a középisko-
lai éveim vége felé éledt újra, 
egy római ministráns zarán-
doklat alkalmával, 1995-ben. 
Válaszoltam a hívásra, a váci 
szemináriumba kerültem. A 
mostani érsek atyám, Bábel 
Balázs volt a rektorom. Idő-
közben megismerkedtem a 
Nyolc Boldogság Közösség-
gel, párhuzamosan haladt 
egymás mellett a két hivatás. 
Egy évet töltöttem a váci sze-
mináriumban, aztán beléptem 
a közösségbe, és évekig a ho-
mokkomáromi házban éltem. 
Rengeteget adott nekem az a 
négy év, lelkiségben, ember-
ségben, sok mindenben növe-
kedtem. Mégis eljöttem, mert 
idővel ráébredtem, hogy nincs 
szerzetesi elhivatottságom, 
ott is mindig pap akartam len-
ni. De azóta is kapcsolatban 
állok a közösséggel. Ezután 
egy évig világi munkahelyen 
dolgoztam, emellett hittant 
oktattam, ifjúsági közösséget 
vezettem Akasztón, a plébá-
nosom kérésére. Majd vissza-
tértem a szemináriumba, és 

2007-ben pappá szenteltek. 
Azóta szolgálok Kecskeméten.

Ivanics Zoltán (I.Z): Én 
kecskeméti születésű vagyok. 
A szüleim nem voltak vallá-
sosak, de úgy gondolták, nem 
árt, ha beíratnak hittanra az 
iskolában. Rendszeresen jár-
tam az órákra, elsőáldozó is 
voltam, de azután következett 
a tipikus „leáldozás”: miután 
már nem volt kötelező szent-
misére járni, nem is jártam. 
Ez hosszú ideig így volt, míg 
aztán nyolcadikos koromban 
az osztálytársaim megkérdez-
ték tőlem, nincs-e kedvem újra 
hittanórára járni.

Új káplán érkezett Kecs-
kemétre, a Nagytemplomba, 
mégpedig Nigériából: Ágoston 
atya. Elmentem. Nagyon tet-
szett, ahogyan próbálta meg-
szólítani a fiatalokat. Sokszor 
nem értettük, mit akar, mert 
még csak akkor tanulta a nyel-
vünket. Nagyon jó közösséget 
alakított belőlünk, hasonló 
korú fiatalokból. A többiekhez 
csatlakozva én is felkészültem 
a bérmálkozásra, egyre töb-
bet ministráltam is. Ágoston 
atyán keresztül kezdtem mé-
lyebben érdeklődni az Egyház 
iránt. Megismerkedtem Robi 
atyával is, aki akkoriban itt 
volt káplán. A Nagytemplom 
és a Szentcsalád Plébánia 
káplánjai, valamint ifjúsági 
közösségei összefogtak, és 
megalapítottuk a Kecskeméti 
Lelkes Ifjúság Katolikus Kö-

zösséget, a KLIKK-et, ami 
rengeteg élményt adott ne-
künk, és segített a hivatásom 
kialakulásában is. Ekkor már 
kezdtem komolyan gondol-
kozni a jövőmön. Azt tudtam, 
hogy tanítani szeretnék, még-
pedig hittant és történelmet. 
De az volt az elképzelésem, 
hogy családot alapítok, fe-
leségem lesz és gyerekeim. 
Végül a gimnázium elvégzése 
után többek tanácsára jelent-
keztem a budapesti Sapientia 
főiskolára, hitoktatói szakra; 
egy évet el is végeztem. Annak 
az évnek a nyarán egy tábor-
ban, szentségimádás közben 
újra éreztem a hívást: Biztos 
így szeretnéd? Nem jönnél in-
kább papnak? Ekkor mondtam 
igent a papi hivatásra. Buda-
pesten végeztem el a szemi-
náriumot.”

– Önök 2021 augusztusá-
ban papi közösséget hoztak 
létre itt, a Szentcsalád Plé-
bánián. Mit jelent ez, és mi 
volt a céljuk?

H. R.: A történet kicsit tá-
volabbról indul. Említettem, 
hogy négy év után eljöttem a 
Nyolc Boldogság Közösség-
ből, de azóta is kapcsolatban 
állok velük. Egy közösséghez 
sokféle módon lehet tartozni, 
én azonban akkoriban nem 
találtam meg azt a formát, 
amelyben papként kötődhet-
tem volna a közösséghez. 
Az Egyházon belül működő 
közösségek tagjai között sok 
a világi, a szabályokat is eh-
hez igazítják. A Nyolc Bol-
dogság Közösségben voltunk 
néhányan papok, különböző 
egyházmegyékből, akik segí-
tettünk a nyári táborokban, 
utána pedig spontán módon 
találkoztunk, havonta egy-
szer. Felmerült bennünk, hogy 
jó lenne valahogy formába 
önteni a közösséghez fűződő 
viszonyunkat. Nem csak lelki 
kapcsolatot ápolni, hanem ta-
lálni egy olyan elköteleződési 
formát, amely képviselhető 
az egyházmegyénkben, a fő-

Hatházi Róbert (b) és Ivanics Zoltán (j)
„Mikor érezték először, hogy az Úr  

hívja Önöket a papi hivatásra?” (B. D.)

Beszélgetés  a Katonatelepen miséző 
új katolikus lelkiatyákkal

Szerkesztői előszó
Amint olvasóink és a Katonatelepi katolikus hívők tapasztalhat-
ták, az újság eddig bevált rendszere szerint, a református és ka-
tolikus vallásúak havonta, felváltva találhattak írásokat mindkét 
felekezet képviselőinek élvezetes írásaival. A szentmisék is havi 
rendszerességgel kerültek celebrálásra katonatelepi református 
templomban. Augusztusban Laczay református tiszteletes közöl-
te írását, Finta atya helyett, melynek oka az volt, hogy az egy-
házmegyén belül, működési változtatások voltak, és két új, fiatal 
egyházfi kapta feladatul a helyi katolikus közösség lelki életével 
való törődést, szolgálva a hívők és az egyház igényeit. Hatházi 
Róberttel, a kecskeméti Szentcsalád Plébánia plébánosával és 
Ivanics Zoltán plébánossal a Magyar Kurír készített egy részle-
tes riportot,beszélgetés, melyet most kivonatosan közzéteszünk 
a Közügyek rovatban. Finta atya, most már, mint érseki helynök, 
bár nem fog misét tartani Katonatelepen, de továbbra is rendel-
kezésünkre áll, hogy időnként meg tudja osztani magvas gondo-
latait olvasóinkkal., amint tette azt szeptemberi számunkban is. 
Riporter Bodnár Dániel volt (B.D.)
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pásztorunk előtt is. Miután 
bátorítást kaptunk ehhez a 
közösségtől, írtunk egy sza-
bályzatot. Így született meg 
a Nyolc Boldogság Papi Test-
vériség, amit a közösség öt 
évre, kipróbálásra engedélye-
zett.

Ma már több országban 
vannak ilyen papi közösségek, 
amelyek a Nyolc Boldogság 
lelkisége szerint szeretnének 
élni. Ez az alap. Később Zoli is 
belépett. Nem volt ismeretlen 
előtte a közösség, a szeminá-
riumi évei alatt járt ki hozzájuk 
az Örökimádás-templomba. 
Miután mindketten elköte-
leződtünk a papi testvéri-
ségben, azzal kerestük meg 
a főpásztorunkat, hogy papi 
közösséget szeretnénk itt lét-
rehozni az 517-es kánon alap-
ján, amely kimondja: plébáni-
át papok közösségére is lehet 
bízni. A Kaposvári Egyházme-
gyében és az Esztergom-Bu-
dapesti Főegyházmegyében is 
van már példa erre. Ami ná-
lunk más, az az, hogy mi nem 
csupán egyházmegyés papok 
vagyunk, hanem a Nyolc Bol-
dogság Közösséghez tarto-
zunk, annak is a papi testvé-
riségéhez, és így alkotunk itt 
közösséget. A Szentcsalád 
Plébánián, ahol szolgálunk, 
sok-sok közösség működik. 
Számomra nagy ajándék, hogy 
papi közösségben vezetjük 
ezeket.

I. Z.: Különösen érdekes 
volt, hogy nem Robi atya vagy 
én találtuk ki ezt, hanem 
mindketten, más-más helyen. 
Két hasonló gondolatvilág ta-
lálkozott, és nagyszerű, hogy 
ezt a gondolat meg is való-
sulhatott. Van igazság abban, 
amikor azt mondják a papok-
ról, hogy magányosak, egyedül 
vannak. Ezért is olyan lénye-
ges mindkettőnk számára a 
közösségi együttlét. Hiszen az 
Egyház alapvetően közösség. 
Mi sem önállóan, egyenként, 
hanem közösségben próbáljuk 
képviselni az egész Egyházat. 
Sokan kérdezték, mi szükség 
erre, mi a célunk ezzel a kö-
zösséggel. Nem akarunk sem-
mi különöset, csak tenni a jót, 
jól. Ahogy azt Kazinczy is írta.

– Az utóbbi időben sokat 
hallani a papi magányról. 
A pap másokért élő ember. 
Ennek ellenére is lehet ma-
gányos?

I. Z.: Ez azért fordulhat 
elő, mert a papok is ugyano-
lyan emberek, mint mindenki 
más. A teremtésből kiindul-
va, Isten férfinak és nőnek 
teremtette az embert, tehát 
társas kapcsolatra, valami-
lyen közösségre szánta. Azzal, 
hogy a papok egyedül élnek, 
együtt jár a magányosság is. 
Általában negatív értelemben 
használjuk ezt a szót, de a mi 
életünkben a magány sokszor 
áldásként, értékként van jelen. 
Jó néha este becsukni az ajtót, 
jó, hogy tudok kicsit egyedül 
lenni. Amikor a pap életében 
a magány kifejezetten nega-
tívumként, teherként jelenik 
meg, az valami más problé-
mára utal. Ha papként meg-
próbáljuk az életünket valóban 
Isten kezében tartani, akkor az 
egyedüllét ellenére sem fel-
tétlenül uralkodik el rajtunk a 
magányosság, és nem jelent 
rosszat, nehézséget az éle-
tünkben.

H. R.: Azt is el kell mon-
dani azért, hogy mi nagyon 
elkényeztetett helyzetben va-
gyunk, mert egy nagy, városi 
plébánián szolgálunk, ahol 
sok az ember, sok a közösség. 
Nálunk nem az a probléma, 
hogy kevesen jönnek, nem az a 
kérdés, hogy mit fogok csinál-
ni, ha senki nem nyitja rám az 
ajtót, hanem inkább az, hogy a 
sok minden közül mire leszek 
kénytelen nemet mondani. 
Ez nagyon más helyzet ahhoz 
képest, ahogyan egy kis falu-
ban vagy éppen több település 
között szaladgálva szolgál va-
laki. A pap testvéreimen azt 
látom, hogy aki igényli a társa-
ságot, az igyekszik kialakítani 
egy papi közösséghez hasonló 
kapcsolatot a társával. Mi is 
többféleképpen próbáltunk 
papi közösségeket alkotni, 
hogy találkozzunk, tudjunk 
együtt imádkozni, együtt ét-
kezni, beszélgetni egy jót. 
Akik vágyakoznak erre, azok 
megtalálják a módját. Akik 
magányosak maradnak, azok 
általában nem tudnak, vagy 
nem akarnak kialakítani ilyen 
kapcsolatot, nincs igényük a 
találkozásra, beszélgetésre. 
Én örülök, hogy itt az egyház-
megyében több pap testvérem 
is igényli, hogy időről időre ta-
lálkozzunk, együtt legyünk.

– A papi közösség azt is 
jelenti, hogyha valami sú-

lyosabb gondjuk van, azt 
megbeszélik egymással?

I. Z.: Én más városokban is 
szolgáltam az egyházmegyé-
ben, Kiskunfélegyházán, Kis-
kunmajsán. Robi atya eddig 
csak Kecskeméten. Korábban 
is mindig úgy volt, hogyha 
bármi problémánk adódott, 
felhívtuk egymást, számíthat-
tunk egymásra. Egy papnak 
sokkal egyszerűbb egy másik 
pappal megosztani a gondjait, 
mert ő jobban megérti, mint 
akárki más.

H. R.: Hozzátartozik a tör-
ténethez az is, hogy mi már 
nagyon régóta ismerjük egy-
mást. Zoli középiskolás volt, 
amikor én kezdő papként ide-
kerültem. Soha nem voltunk 
különösebben nagy barátok. 
Akkor történt nagy változás a 
kapcsolatunkban, amikor Zolit 
felszentelték. Idővel valóban 
megbeszéltük egymással a 
dolgainkat. Később egy vá-
rosba kerültünk, most pedig 
ugyanazon a plébánián szol-
gálunk. A kapcsolatunk nem 
feltétlenül a nagy rokonszen-
ven vagy barátságon alapult, 
hiszen személyiségben, vér-
mérsékletben is mások va-
gyunk. De összeköt bennünket 
a papság, a papi közösség, és 
ebből alakult ki közöttünk egy, 
a barátságnál is mélyebb, test-
véri kapcsolat.

– Ha valamilyen ko-
molyabb kérdésben nem 
tudnak egyezségre jutni, 
hogyan kerülik el a vesze-
kedést?

H. R.: Zolival nem lehet ve-
szekedni, ő nyugodtabb termé-
szet, mint én.

I. Z.: Nem olyan régen hoz-
tuk létre ezt a papi közössé-
get, nincs még egy éve sem. 
De a tapasztalat azt mutatja, 
hogy nagy ellentétek nincse-
nek közöttünk.

– Ez a papi közösség 
mennyiben segíti Önöket a 
lelkipásztori hivatásuk gya-
korlásában?

H. R.: Számomra mindig is 
fontosak voltak a formák, mert 
ezek adnak keretet az ember 
életének. Ezért is küzdöttem, 
hogy a közösségemnek legyen 
egy papi ága. Az előző káplán 
atyával is nagyon jól megértet-
tük egymást, közösen imád-
koztunk, ráadásul bizonyos 
értelemben össze is voltunk 
zárva a koronavírus-járvány 

miatt. A papi közösségben 
nagyon lényeges, hogy nem 
alá- fölérendeltségi viszony-
ban vagyunk együtt, hanem 
egyenrangú felekként. Ez nagy 
erőt és szabadságot ad ne-
kem, jó, hogy nem kell mindig 
mindent egyedül kitalálnom, 
megoldanom. A fontosabb 
kérdésekben persze eddig is 
kikértem a képviselő-testület 
véleményét, de nagy előnyként 
élem meg, hogy van egyfajta 
szűrő az életemben. Ez azért 
is működik jól, mert Zolival 
nem vagyunk egyformák, ő 
nyilván másképp lát dolgokat, 
mint én. Hétköznap mindket-
ten tesszük a magunk dolgát, 
de vasárnap esténként együtt 
vacsorázunk, megbeszéljük 
az elmúlt hetet és a következő 
heti terveket.

I. Z.: A lényeget tekintve 
ugyanígy gondolom én is.

– Napjainkban sokat hal-
lani a papság válságáról. 
Véleményük szerint miért 
jó papnak lenni?

H. R.: Dolgoztam világi mun-
kahelyen is, és az a tapaszta-
latom, hogy minden munkának 
van olyan része, amit az em-
ber nem annyira szeret. Ha 
valaki pap lesz, az együtt jár 
azzal is, hogy adminisztrál, 
épületeket tart fenn, intézmé-
nyeket segít. Sokrétű hivatás a 
papság, és kibontakozhat ben-
ne a lelkipásztor.

Mindenki megtalálhatja a 
papi szolgálatban azt, ami 
közel áll hozzá, amit szívesen 
csinál. A nehézségek pedig 
kihívást jelentenek, amikkel 
szembe kell nézni, végiggon-
dolni, hogyan lehet megoldani 
őket. Úgy látom, a nehézségek 
szép lassan mindig elsimul-
nak, a gondok megoldódnak, 
Isten kegyelméből is, többnyi-
re egészen másképpen, mint 
ahogyan azt én eredetileg el-
gondoltam.

Hálát adok azért, hogy amit 
papként adni tudok, arra ezen 
a plébánián megvan az igény, 
a befogadóképesség. Ez nagy 
ajándék nekem.

I. Z.: Én is úgy érzem, hogy 
jól választottam hivatást. A 
helyemen vagyok, azt tehetem, 
amit szeretek, és amiben jól is 
érzem magam.

Szerző: Bodnár Dániel
Fotó: Lambert Attila

Magyar Kurír
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„Keresztény vagy? Normális vagy? Normális vagy!”
A fenti címmel rendezték 
meg immár harmincegye-
dik alkalommal az Ifjúsági 
Lelkigyakorlatos Tábort a 
Bugac és Móricgát határán 
fekvő Hittanyán. Közel két-
száz fiatal és gyermek se-
reglett össze július 31-től 
augusztus 7-ig, hogy hité-
ben gazdagodjon, közössé-
gi élményekben erősödjön.

A kissé talán provokatív 
cím arra utal, hogy azoknak a 
keresztény fiataloknak, akik 
nem csupán kimondani, ha-
nem megélni is merik a hitü-
ket, sokszor kell értetlenséggel 
találkozniuk kortársaik között. 
Sokszor kell megtapasztalniuk, 
hogy szembe úsznak az árral, 
amikor hűségesek akarnak len-
ni keresztény identitásukhoz, 
az abból fakadó erkölcsi ma-
gatartáshoz. Pedig a Jézus ál-
tal tanított és bemutatott élet-
forma nagyon is természetes, 
igazán embernek való, normá-
lis – míg éppen az attól eltérő 
magatartásmódok feszegetik 
egyre inkább a normalitás ha-

tárait, mennek szembe a ter-
mészetességgel. Erről hallgat-
hattak érdekes előadásokat a 
résztvevő fiatalok többek között 
Farkas István piarista szerze-
testől, Uzsalyné Pécsi Ritától, 
Vágvölgyi Gergelytől, Geszler 
Péter és Dr. Finta József atyák-
tól. A gyerekek pedig Joó Ba-
lázs, Ruskó Norbert, Gyöngyösi 
Balázs atyáktól hallhattak érté-
kes gondolatokat. A szerdai na-
pon az „Áldott légy” Teremtés-
védelmi Egyesület munkatársai 
szerveztek érdekes játékokat, 

vetélkedőket a tábor csoport-
jainak a keresztény teremtés-
védelem jegyében. Szombaton 
ellátogatott a Hittanyára Böjte 
Csaba ferences testvér is, aki 
a maga szokott módján lelke-
sítette a fiatalokat és az erre 

a napra kijövő számos ven-
déget. A lelki tartalmakon, a 
mindennapos szentmiséken, 
imádságokon, előadásokon és 
csoportbeszélgetéseken túl sok 
játékos, vidám közösségi prog-
ram is hozzájárult ahhoz, hogy 
a gyerekek, fiatalok igazán ott-
honosan érezhessék magukat a 
Hittanyán.

 A hetet Dr. Bábel Balázs ka-
locsa-kecskeméti érsek szent-
miséje zárta le augusztus 7-én 
vasárnap 15 órakor. 

Már most várjuk a jövő évi, 
immár 32. tábort, amelyre 
terveink szerint 2023. augusz-
tus 6-13-ig kerül majd sor. 

Dr. Finta József
általános érseki helynök, 

táborvezető

A sportcentrum használatáról
Elkeserítő, ami a közösségi 

oldalon megy

Olyan, mintha nem gondol-
koznánk, és nem akarnánk 
megérteni bizonyos alapvető 
összefüggéseket, majd a té-
nyeket figyelmen kívül hagy-
va saját igazságot gyártunk, 
aztán kezdődik is az online 
mocskolódás (Elnézést, jobb 
szó nem jut eszembe). Az 
önjelölt igazságosztók tájé-
kozatlanul, pofátlanul beleáll-
nak akárkibe, legyen az több-
szörös világbajnok sportoló, 

akitől öröm lenne tanulni, egy 
egyesületi vezető, aki csak 
fenn akarja tartani a rendet, 
vagy egy lakos, aki rá mert 
szólni más gyerekére, hogy 
épeszű keretek között visel-
kedjen már. Még nagyobb 
baj, hogy sokakhoz csak ez 
jut el, a valós információ 
pedig nem, ezért megpró-
bálom ezeket összeszedni a 
sportpályával, játszótérrel 
kapcsolatban. Az újság meg-
jelenésével párhuzamosan 
pedig a közösségi oldalra is 
kirakjuk ezt. 

Az első és legfontosabb,  
a Sportcentrum 
nem közterület!

A terület Kecskemét Megyei 
Jogú Város önkormányzatának 
tulajdona, melyet szerződés ke-
retei között használatba adott 
a Katonatelepi Sport egyesület 
számára. A használat során 
felmerülő valamennyi költség 
és kötelesség az egyesületet 
terheli, úgy, mint karbantar-
tás, állagmegóvás közüzemi 
számlák rendezése, gyomirtás, 
öntözés stb., ezzel szemben 

dönthetünk a terület használa-
ti rendjéről. Az egyesület nem 
magánszemély, így az áramot, 
a fűnyíróba a benzint is piaci 
áron veszi. Tehát az egyesület-
nek komoly költségei vannak, 
melyeket csak a befolyt tagsá-
gi díjakból, pályabérleti díjból, 
támogatásokból, egyéb hozzá-
járulásokból tud fedezni. Tisz-
telet a kivételnek, de nagyon 
kevesen hajlandóak ezt a mi-
nimális havi 500 Ft támogatói 
tagdíjat is fizetni, amit kérünk, 
okoskodni és kritizálni sokkal 
többen tudnak. 
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Szabályokat csak általános-
ságban lehet hozni!

Nincs olyan, hogy Pistike be-
jöhet a motorjával, mert ő 
csak elgurul a kosárpályáig, 
de Zolika nem, mert Zolikának 
annyi esze van, hogy felszánt-
ja a játszótéren kívül még a 
focipályát is. Olyan sincs, hogy 
Klárika néni bejöhet a kutyá-
jával, mert képes összeszedni 
az ürüléket, és mondjuk, figyel 
rá, hogy ne a gyerek homoko-
zóba piszkítson (gondolok itt 
a kutyára), de Piroska néni 
nem, mert ő neki nagyobb ku-
tyája van, meg nem is nagyon 
szokott magával zacskót hoz-
ni. Egyszerű a szabály, autó, 
motor, kerékpár, kutya, csak a 
kapuig mehet, és ez alól nincs 
kivétel. Sajnos a buták miatt 
kell az okosabbakat is korlá-
tozni, szerintem sokan talál-
koztak már vele: Okos ember 
nem szemetel, a többieknek 
Tilos!

Egy okos fiú  
vagy egy okos lány

– nem töri össze az ülőpa-
dot és nem gyújtja fel az erdő 
közepén a legnagyobb nyári 
melegben

– nem töri ki féltéglával az 
új kosárpalánk plexijét

– nem szaggatja szét a felál-
lított rendezvény sátrat

– nem veri ki a környéken 
páratlan színvonalú játszótér 
toronyból a védő plexit

– nem dobálja szét az üvege-
ket és a csikket a játszótéren, 
ahol a kisgyerek beleléphet

Sajnos úgy tűnik Katonate-
lepen nem csak okos fiúk és 
okos lányok élnek, mert ezek 
mind megtörténtek, közel mil-
liós nagyságrendű az összeg, 
amit az elmúlt időszakban 
helyreállításra kellett fordíta-
ni. Költői a kérdés, de tényleg 
van, aki szerint, ez így rend-
ben van!?

A fentiek miatt nem fogjuk 
megengedni, hogy sötétedés 
után a fiatalok magukban a 
játszótéren maradhassanak, 
még akkor sem, ha ez néhány 
szülőnek nem tetszik. To-
vábbra is rájuk fogunk szólni, 
ha azt látjuk, nem rendelte-
tésszerűen használják az esz-
közöket. Ezt a népszerűtlen-
séget be fogjuk vállalni, mert 
a nap végén mégis csak az a 
legfontosabb, hogy megóvjuk 
azoknak, akiknek készült, a 
gyerekeknek.

Kell a segítség! 

Kevesen vagyunk, akik aktí-
van tesznek is valamit a fej-

lődésért és a fenntartásért. 
A játszótér építés jó példa 
volt, de továbbra is szükség 
van az összefogásra. Kérjük 
a szülőket, hogy segítsenek a 
rend fenntartásában, ha azt 
tapasztalják, hogy valaki nem 
megfelelően viselkedik, szólja-
nak rá. 

Nagyon jó ötletek szok-
tak lenni, hogy vegyünk fel 
valakit, meg hogy építsünk 
ki térfigyelő rendszert, de 
ahogy fent is leírtam az egye-
sületnek nincs más bevétele, 
csak az, amit a használók 
ilyen-olyan formában össze-
dobnak, a jelenlegi válságos 
helyzetben pedig külső tá-
mogatásra nem sok esélyünk 
van. 

Örüljünk, hogy az eszközök 
megvásárlására kaptunk for-
rást, fenntartani nekünk kell. 
Hogy még jobban érthető le-
gyen, a fentebb megnevezett 
összegből ki lehetett volna 
cserélni a futópályán elrom-
lott világítótesteket, valamint 
a hátsó részen újabb világí-
tást lehetett volna telepíteni, 
akár kamerát is, valamint a 
megnövekedett villanyszám-
lát fedezni, de sajnos ezt a 
rongálások helyreállításá-
ra kellett költeni. Ebből kö-
vetkezik, ha nem változik a 
helyzet, télen sötétedéskor 

be kell zárnunk majd a sport-
pályát…már előre látom a 
posztokat.

KTSE sporthírek

Elkezdődött a bajnokság a 
felnőtt focicsapatnak is, sze-
rencsére elég jól sikerült a 
rajt, egy helvéciai 1–1-es 
döntetlen után előbb hazai 
pályán sikerült legyőzni Pá-
lmonostora csapatát 4–2 
arányban, majd a kiskunfé-
legyházi Vasutas otthonában 
nyertünk 1–0-ra. 
Következő mérkőzések:

09.17. szombat, 16:00 
KATONATELEPI SE – FÜLÖP-
SZÁLLÁSI SE

09.24. szombat, 16:00 
BUGAC KSE – KATONATELEPI SE

10.01. szombat, 13:00 
KATONATELEPI SE – BALLÓ-
SZÖGI FK

10.09. vasárnap, 15:00 
JAKABSZÁLLÁS KSE – KATO-
NATELEPI SE

Szeptermber 18-án törté-
nelmi nap lesz a KTSE életé-
ben, ugyanis először lépnek 
pályára a katonatelepi gyere-
kek a Grassroots U11 torna 
keretei között. Ezúton is sok 
sikert és kitartást kívánunk 
nekik!

Szentesi Zoltán 
KTSE elnökhelyettes

Augusztusi kecskeméti sporthírek – ízelítő
LABDARÚGÁS

A NB I.-ben újonc KTE-Hufbau férfi fel-
nőtt labdarúgó csapata a Mezőkövesd 
csapatát 1-0 arányban múlta felül hazai 
pályán. A védelem mögé történő sok be-
mozgással sikerült meglepni az ellenfelet 
a hazaiaknak. A kontrák mindig veszélyt 
jelentettek a vendégekre. Lelkesedésből 
és küzdelemből jelesre vizsgáztak a kecs-
kemétiek. 

DVSC – KTE-Hufbau 1-1. Értékes dön-
tetlennel távozott a cívisvárosból a KTE 
csapata. Sokszor beszorították a ka-
pujukhoz a vendégeket, de ők nem rop-
pantak össze, így végül igazságos döntet-
len született. 

A Puskás Akadémia otthonából is 1-1-
es döntetlennel távozott a KTE-Hufbau 
csapata. Csúszással kezdődött a mérkő-
zés, amihez a vendégek alkalmazkodtak 
jobban. Az első félidőben uralta a játékot 
a KTE, a másodikban a maguk javára is 
fordíthatták volna a meccset, de ez végül 
nem sikerült. 

Hazai pályán a ZTE-t fogadta a 
KTE-Hufbau és megérdemelt, sziporkázó 
játékkal aratott 3-1 arányú győzelmet. A 
vendégek jobban kezdtek, vezettek is, de a 
kiállítást követően a hazaiak megfordítot-
ták az eredményt és végül megérdemel-
ten győztek. 

MOL Fehérvár – KTE-Hufbau 2-1. Ösz-
szességében megérdemelt hazai győze-
lem született, de fájó az utolsó pillanat-
ban kapott gól. 

FUTSAL

A magyar férfi első osztályú futsal baj-
nokságban szereplő SG Kecskemét Futsal 
csapata a Haladás VSE otthonában kezdte 
az idényt egy nagyon értékes 4-4-es dön-
tetlennel. Egy izgalmas, fordulatos mecs-
csen összességében igazságos döntetlen 
született. 

Hazai pályán fogadta a második fordu-
lóban a Nyírbátor csapatát a kecskeméti 
együttes és magabiztosan 7-2 arányban 
győzött. Remek hozzáállással, jó iram-

ban, végig kezükben tartva az irányítást 
játszottak a vendéglátók, még akkor is 
amikor hátrányban voltak. 

PARASPORT

Boronkay Péter 10. világbajnoki címét 
szerezte a Szlovákiában megrendezett 
Hosszútávú Triatlon Világbajnokságon. 

KOSÁRLABDA

A férfi kosárlabda NB I.-ben szereplő 
DUNA ASZFALT-DTKH Kecskemét szer-
ződtette a 26 éves dominikai-amerikai 
Marques Townes- t, illetve Sopronból a 
3-4-es poszton is bevethető Milos Bori-
szovot. 

RÖPLABDA

A Kecskeméti RC első osztályú férfi röp-
labda extraligás csapata szerződtette 
Keen Cameron Illést. 

Dr. Kovács Péter
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Legalább két évtizede, hogy 
Borbáson minden év őszén 
a Horváth kert valóságos né-
pünnepély színhelyévé válik. 
Szüreti napok illetve utóbb 
már borbási nap elnevezéssel 
összegyűlnek a helyi lakosok, 
együtt vígadnak, lakomáznak, 
beszélgetnek. (E hosszú idő 
alatt egyetlen esztendő, a 
tavalyelőtti maradt ki, érthe-
tően, hiszen akkor még javá-
ban tombolt a covid-járvány). 
De nemcsak a helybélieket, 
hanem a környékbelieket – 
például Szentkirály, Kisfái, 
Nyárlőrinc és Kecskemét más 
részein, így Katonatelepen la-
kókat –  is vonzza a borbási 
településrész rendezvénye.

Vélhetően így lesz ez az idén 
is, szeptember utolsó szom-
batján, 24-én is, amikor min-
den eddiginél gazdagabb prog-
ram várja az érdeklődőket.

A Horváth-kert kapuja reg-
gel 7 órakor nyílik. Ekkor 
érkeznek a bográcsozásra 

jelentkezett résztvevők, akik 
a borbásiak számára megfő-
zik az ebédet. Pacal-és mar-
hapörkölt lesz a választék, 
burgonyával, savanyúsággal, 
kenyérrel, mellé sörrel vagy 
üdítővel. /A húst, hagymát, 
zsírt, burgonyát a „Falu-és 
Tanyabejáró” Alapítványon 
keresztül a kecskeméti önkor-
mányzat fizeti, a bográcsozók 
fűszerekről és a kellékekről 
(például bogrács, állvány) 
maguk gondoskodnak.) Az 
ebédet minden helyi lakos díj-
mentesen kapja, a máshonnan 
érkezettek pedig az erre az 
alkalomra kitelepülő Nyárfa 
vendéglőben fogyaszthatnak, 
valóban méltányos árakon.

A fogatok tíz óra körül ér-

keznek, mégpedig nem üre-
sen. Az idén ugyanis az erre 
igényt tartó nyugdíjas bor-
básiakat saját házuktól lovas 
kocsival szállítják a helyszín-
re. Amint ők leszálltak, máris 
indulnak a fogatok, gyereke-
ket, felnőtteket végig kocsi-
kázzák a faluban. 

Ebédidőben – 12 és 15 óra 
között – Kerekes Balázs helyi 
lakos harmonikázik, napköz-
ben pedig gépzene szól. 

Most is lesz veterán moto-
rok bemutatása, a gyerekek-
nek ugrálóvár csúszdával, a 
legkisebbeknek kis szekér és 
műanyag dinoszaurusz, amik-
re felülhetnek, s lesznek kö-
zösségi játékok is szakavatott 
pedagógus irányításával.

Az idei évnek két nagy új-
donsága lesz: kenyérsütés 
kemencében és szilvalekvár 
főzés. Az elkészült finomsá-
gokat díjmentesen mindenki 
megkóstolhatja. Valószínűleg 
a gyerekek majszolják majd a 
legnagyobb élvezettel a szil-
valekváros kenyeret.

Lesz bolhapiac is, ahol a 
„Falu-és Tanyabejáró” Alapít-
vány részére felajánlott játé-
kokat, csecsebecséket lehet 
megvásárolni /ajándékokat a 
helyszínen még elfogadunk/, 
de természetesen korlátozott 
létszámban mások is árulhat-
nak, vagy csereberélhetnek 
játékokat. (Jelentkezni a 06-
70/363-0073 telefonszámon 
lehet.)

A pontosan 19 órakor zá-
ruló Borbási Napra mindenkit 
szeretettel várnak, különös-
képpen számítanak a 14-es 
választókerület más részein 
élő lakosokra.

Kovács Klára

Borbási Nap
2022. szeptember 24.

Katonatelepi piac és zsibvásár
Örömmel jelentem be 
hogy az augusztusi vásár 
jól sikerült. Ezért ezt a 
programot rendszeresíteni 
fogjuk. 

A rendezvény kellemes han-
gulatban telt el, az eladók és 
a vásárlók is pozitív élmény-
nyel tértek haza. A gyerekek 
eljátszottak a játszótéren, a 
szülők tanítgatták őket a vá-
sárlás illemtanára, a felnőt-
tek elbeszélgettek egymással. 
Jellemzően nem meggazda-
godni jöttek ki az eladók, az 
áruk jelentős része jelképes 
összegért kelt el. A vöröske-
resztnek is összegyűjtöttünk 
egy autónyi felajánlást, de 
volt olyan eladó is, aki „csak 
ajándékokat” osztogatott a 
padlásról az érdeklődő gye-
rekeknek. Ez a kedvesség, és 
szemléletmód engem nagyon 
meghatott. Megtapasztaltuk, 
hogy ez a megfelelő helyszín 
számunkra. Köszönet Balla 
Krisztiánnak a rugalmasságá-
ért, és a közösségnek azért, 
hogy fenntartották a kulturált 
környezetet. Az eladók szűré-
se valóban szükséges, hiszen 
csak így alakulhatott ki egy 
ilyen jó kis csapat, akik konst-
ruktívan tudták segíteni a vá-

sár levezénylését, értékelését 
és fejlesztését. 

A következő vásáron sze-
retnénk szélesíteni a palettát. 
Reménység szerint lesz lán-
gos, várjuk az őszi terménye-
ket, virágokat is. Emellett itt 

az idő az őszi téli gyerekruhák 
kipakolására, természetesen 
az eladó játékok se maradja-
nak otthon. Ezen kívül bármi 
más is jöhet, ami női szemet 
gyönyörködtető és férfi érdek-
lődést felkeltő.

Várjuk a katonatelepi lak-
címigazolvánnyal rendelkező 
eladók jelentkezését a Kato-
natelepi piac és zsibvásár fa-
cebook oldalon. Találkozzunk 
újra október 16-án a játszótér 
mellett!                  Török Edit


